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Dl Popescu Claudiu – director executiv al Direcţiei Relaţii Publice şi 
Management Documente 
  Bună ziua şi bine aţi venit la dezbaterea publică de astăzi, unde conform Legii 
52/2003 privind transparenţa decizională în administraţia publică locală, vom supune 
dezbaterii publice Proiectul de buget al municipiului Craiova pentru anul 2018. 
  Numele meu este Claudiu Popescu și voi fi gazda dumneavoastră astăzi. Sunt 
alături de mine dl. primar Mihail Genoiu, dl. viceprimar Stelian Baragan, dl. Administrator 
Public Sorin Manda si d-na Lucia Stefan, Director executiv al Direcției Economico-
Financiare. 
 

D-na Director Lucia Ștefan a prezentat alocările financiare pe fiecare capitol bugetar 
în parte. 

Dl Primar Mihail Genoiu   
 În privinta investitiilor, cele mai importante dintre acestea vor fi prezentate ca si 
pachete de străzi, 140 ca și număr, străzi care beneficiază pentru prima dată de asfalt. 

 Strada Parîngului care a avut în anul 2017 o execuție în sumă de 608.141 lei in 
total, a fost incepută în anul 2016.  

Strada Henri Ford care are o investiție în totalitate realizată în anul 2017 de 
2826467 lei și care în final a fost achitată prin Programul Guvernamental PNDL.  

Urmează strada Crinului cu Aleile I, II și III la fel începută din 2016, finalizată în 2017 
cu valoarea de 3758 lei, strada Codlea cu o valoare de 551798 lei, strada Maria Rosetti cu 
o valoare de 1071247 lei. Strada Gîrlesti cu o valoare de 1710715 lei, strada Razel cu 
116904 lei reralizata tot prin programul PNDL, strada Eliza Opran cu 1166084 lei finantata 
tot prin programul PNDL, Izvorul Rece 1006976 lei, Alecu Russo 134347 lei si strada 
Poenii cu 813000 lei. 

Fata de aceste investitii, investitii majore au constituit realizarea Complexului 
Sportiv stadion de fotbal din bulevardul Stirbei Voda la care Primaria a avut o contributie 
de 23833314. Tot în zona respectivă au fost realizate rețele și branșamente la Stadionul 
de Atletism cu o capacitate de 5000 de locuri, în valaore de 1549755 lei, iar la canalizarea 
pluvială, suma de 279641 lei. Din acest total, în anul 2017 a fost achitată suma de 716961 
lei.  

Spitalul Filantropia a avut o valoare totala de 31510893 lei, realizat și plătit în anul 
2017 cu suma de 13502192 lei. Avizul, racordarea, rețeaua electrică aferentă acestui 
spital 257221 lei. 

Reabilitarea podului din Parcul Romanescu cu valoarea PT-ului expertizei de 
10640. 

Investițiile din unitățile de învățământ: La C.N. Carol I, la secțiunea 
investiții/reparații s-a alocat suma de 22985 lei, C.N. Frații Buzești - 39324 lei, C.N. 
Economic Gheorghe Chițu – 677646 lei, Școala Gimnalzială Ghe.Țițeica – 131901 lei, 
Școala Gimnazială Ghe. Bibescu – 29811 lei, Școala Gimnazială Anton Pann – 9980 lei, 
Grădinița Căsuța cu Povești – 28545 lei, etc.   
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Reparatii curente la gradinite 577000 lei, la 17 scoli gimnaziale 706000 lei,  24 de 
licee 1056 mii lei.  

O altă zonă dezbătută este situația unităților spitalicești: Spitalul Filantropia cu o 
sumă totală alocată de 626.473 lei, Spitalul Clinic "Victor Babeş" cu suma de 786.080, 
Spitalul Clinic de Neuropsihiatrie cu suma de 677.897.  

Pentru anul 2018 avem în vedere reabilitarea și modernizarea Centrului de 
Recuperare Luncă, B-dul Știrbei Vodă, nr. 106,  Reabilitarea sediilor Primăriei Municipiului 
Craiova din str. A.I. Cuza nr. 1 și din  str A.I. Cuza nr.7, Schimbare de destinație imobil 
situat în Craiova, str. Nicolae Julea, nr. 1 - din școală generală în depozit arhivă, Aplicație 
mobilă pentru platformele de operare IOS și Android pentru promovarea municipiului 
Craiova-tip city application, Achiziție servere, Achiziție licențe, Achiziție cu montaj sistem 
detector și avertizare în caz de incendiu – Direcția Evidența Persoanelor, Achiziție tehnică 
de calcul – Direcția Evidența Persoanelor, Achiziție modul conectare ANAF - Direcția 
Impozite și Taxe,  Achiziție modul statistici – Direcția Impozite și Taxe, Achiziție modul 
acces notariate – Direcția Impozite și Taxe, Achiziție modul declarații on-line persoane 
juridice – Direcția Impozite și Taxe, Achiziție modul notificări – Direcția Impozite și Taxe, 
Achiziție cu montaj firmă luminoasă denumire pasaj - Pasajul „Universitate”, Extindere 
aplicație ProTaxi cu modulul gestionare contracte de vânzare-cumpărare cu plata 
integrală/în rate a locuințelor pentru tineri (ANL).  

La capitolul Ordine Publică și Siguranță Națională se vor investi pentru sirene 
electronice 600W cu comunicație prin circuit telefonic dedicat, internet/intranet, (TCP/IP), 
telefonie mobilă GSM și canal radio dedicat VHF (17 buc.), Lucrări de dezvoltare și/sau 
completare a sistemului de înștiințare-alarmare al municipiului Craiova (SF) 

La capitolul Învățământ, vor avea loc lucrări de Reabilitare și consolidare corp 
central C.N. Carol I și Opera Română Craiova (actualizare DALI, PT, as.th.), Reabilitare și 
consolidare corp central C.N. Carol I și Opera Română Craiova (ex.), Reabilitare bazin 
C.N. Carol I – instalații aferente (bazin, instalații interioare, exterioare, centrală termică) 
(ET, DALI, PT, as.th.), Proiectul „Îmbunătățirea eficientei energetice în gospodăriile cu 
venituri reduse din România”. Reabilitare termică parțială la șase clădiri cu destinația spații 
de învățământ - Izolare termică a clădirilor la partea opacă a fațadei,  se vor face investitii 
si la C.N. Economic Ghe. Chitu, C.N. Frații Buzești, C.N. Elena Cuza, Școala Gimnazială 
Ghe. Bibescu, Școala Gimnazială Ghe. Titeica, Școala Gimnazială Mircea Eliade, Liceul 
Charles Laugier . 
 Nu s-a neglijat nici capitolul Sanatate unde se va interveni cu reabilitarea subsolului 
Clinicii de Pediatrie - Str. Corneliu Coposu nr. 107.  
 In ceea ce priveste capitolul Culturii, Recreerii si Religiei, se va interveni pe 
Stadionul de atletism cu capacitate de peste 5000 de locuri, Complex Sportiv Craiova – 
Stadion de fotbal , B-dul Știrbei Voda nr. 38, Municipiul Craiova, județul Dolj, Regenerare 
urbană în mun. Craiova prin revitalizarea Zonei Cornițoiu, Achiziție cu montaj 
echipamente instalație climatizare Sala Polivalentă, Achiziție cu montaj sistem de irigat cu 
aspersoare pop-up, Achiziție autospecială cu platformă pentru lucru la înălțime, Registrul 
local al spațiilor verzi din intravilanul Municipiului Craiova.  
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Pe fonduri europene, axa 3.1- Reabilitarea blocurilor - 2 pachete de reabilitare: 9 si 
30 blocuri. Se asteapta ca proiectantul sa depuna documentatia pentru blocurile 
respective. Mai exista un pachet de 7 blocuri la care se repeta licitatia, unde data limita 
este 17 iulie.  
 Cea mai importanta axa, 4.1 este Reabilitarea Pacului de autovehicule si transport 
public urban contine mai multe pachete de autobuze. Primul pachet este de 30 de 
autobuze, alt pachet contine 9 tramvaie. Toate au termen de depunere in luna martie 
2018.    
 Pensionarii si persoanele vârstnice cu domiciliul stabi l in Craiova, cu vârsta de 
peste 65 de ani, indiferent de veniturile lunare, sau cuantumurile integistrate pe cuponul 
de pensie la rubrica "Total venituri", precum si pensionarii/persoanele varstnice cu vârsta 
sub 65 de ani, cu veniturile lunare sau cuantumurile înregistrate  pe  cuponul de  pensie 
la rubrica "Total venituri", sub 1500 de lei, beneficiază de transport gratuit pe toate liniile de 
transport ale Municipiului Craiova. De aceeaşi facilitate acum beneficiază toţi cetăţeni de 
Onoare ai municipiului Craiova. 
  

Claudiu Popescu 

Multumesc domnule Primar pentru expunere. Rog pe cei înscriși la cuvânt să se 
încadreze într-un interval de 3 minute și propunerile să fie referitoare la proiectul propus 
consultării de azi.  

Dorobantiu Gheorghe 
Aș vrea să adresez o intrebare domnului  Primar referitor la capitolul Cultura - exista 

alocate fonduri suplimentare pentru celebrarea a 100 de ani de la Marea Unire? 
 
Trifan Marian 

Bună ziua. Domnule Primar, municipiul Craiova are nevoie de un proiect    social in 
folosul comunitatii, in special pentru persoanele cu venituri mici, precum si pentru copii 
orfani. In bugetul pe anul 2018, trebuie să se prindă, şi trebuie să se aprobe finanţarea 
nerambursabilă de la bugetul local, pentru un proiect "CANTINA DE AJUTOR 
SOCIAL".  

Primaria municipiului Craiova, prin Direcţia de Servi cii Sociale şi în baza Hotării 
Consiliului Local, acordă tichete sociale cu ocazia sarbatorilor de Paşti  şi de Craciun, 
facand parte dintr-un proiect special  denumit  "RESPECT PENTRU SUFLET". Suma care 
trebuie alocată de la bugetul local, să  acopere suma de 100 de lei pentru un tichet. Pentru 
a obţine eceste tichete, pensionarii trebuie să facă dovada că au un venit lunar net de 
maxim 1500 de lei. Aceasta  propunere  vine in sprijinul mai multor persoane cu 
handicap/grav accentuat, si a pensionarilor care se confruntă cu probleme sociale.  

 
Primăria trebuie să aloce o sumă de la buget pentru sarbatorirea Zilei Internationale 

a Persoanelor Varstnice, la 1 Octombrie 2018 si Revelion 2018/2019.  
Capitolul 76.02 din proiectul de buget, nu este prevăzută nicio sumă pentru 
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recreere. Trebuie alocată o sumă pentru acest Capitol, cât si pentru amenajarea unui  
Club al Pensionarilor din Craiova. 

Alocarea unei sume de la bugetul local pentru modernizarea statiilor de autobuz. La 
spatiile verzi sa nu se mai planteze plopi. Sunt periculori deoarece au esenta moale si se 
rup.  
 

Celea  Constantin  
Sunt locuitor al Craioveri de 55 de ani. Propun asfaltarea si amenajarea pe strada 

Lion a unui sens unic,asfaltarea unei alei pietonale. In spatele blocurilor G2, 3, 4 doresc 
sa se amenajeze parcari auto si un sens giratoriu intre Iorga si Gogu Constantinescu. 
Domnule Primar, vă sugerez  să reluați ședințele trimestriale Vocea Cartierului  

Luminitia Simoiu  
Sun reprezentant al Aliantei Anti-Coslodui. Intervin cu solicitarea de a introduce ca 

propunere pentru bugetul pe 2018 a fondurilor necesare pentru organizarea 
referendumului vis a vis de obiectivele nucleare de la Coslodui. La sedinta de Consiliul 
Local din 24 septembrie 2015, domnule Primar, ați spus ca Primaria va sustine acest 
propiect si va organiza comisii de consultare. Subliniez faptul ca aceste comisii nu au avut 
loc. Doresc sa fiu sprijita cu propunerile cetațenilor Craiovei. Subliniez și faptul că 
România nu este pregătită pentru un accident nuclear, ISU Dolj confirmând acest lucru.  
Vă voi prezenta statistic cazurile copiilor bolnavi din judetul Dolj. (...) Majoritatea copiilor 
cu cancere provin din judelul Dolj. Solicit alocarea fondurilor ca formă legală pentru 
această categorie. 

Calinoiu Eugen  
Buna ziua.  
La Cap. Venituri proprii - venituri din impozite şi taxe, doresc să stiu de unde 

provine creşterea de 11%, faţă de anul 2017, in condiţiile unui grad de colectare 
de 95-97% si a mentinerii taxelor la acelasi nivel ca si anul trecut.  

La Cap. Venituri proprii - cote defalcate din impozitul pe venit, odată cu 
scăderea impozitului pe venit de la 16% la 10% respectiv 37,5%, care va fi 
impactul asupra bugetului pe această componentă extrem de importantă a 
structurii acestuia, in primele 6 luni ale anului, până la prima rectificare a bugetului 
de stat şi de unde s-a "redimensionat", la acest  capitol, o scădere  de "doar" 21%, 
faţă de anul 2017, având in vedere cele menţionate anterior, mai  precis de unde 
un plus de venituri la acest capitol de 10-12%? 

La Cap. Venituri proprii - Alte venituri-creanţe de recuperat din 
implementarea proiectelor FEN - sunt 0 lei, ceea ce înseamnă că suma de 
12.603 mii lei, sumă reprezentând finanţarea pierdută şi penalităţile de intârziere 
solicitate executanţilor pentru proiectele finalizate de după 31.12.2015 şi aprobată 
in bugetul pentru anul 2017 s-a realizat ca venit. Doresc sa fiu informat cu privire 
la modalitatea prin care această sumă a fost recuperată şi s-a făcut venit la 
bugetul local, in condiţiile in care nu avem o transparenţă la nivel de autoritate 
locală in legătură cu recuperarea acestei sume, considerand ca ar fi trebuit să se 
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regăsească şi in bugetul pentru 2018, dacă nu a fost incasată integral ? 
Cum se justifică o scădere cu 44% a veniturilor din proiectul de buget pentru 

anul 2018, supus aprobării C.L.M. Craiova, in raport cu previziunea aprobată in 
2017, pentru 2018, respectiv 418.268 mii lei faţă de un prognozat de 737.997 mii 
lei, intr-o perioadă de creştere economică accentuată ?  

La  Cap.  Cheltuieli - secţiunea  de  dezvoltare,  in  sume  absolute  avem o 
scădere de 23% de la 86.504 mii lei, in anul 2017, la 66.691 mii lei, in anul 2018. De ce 
autoritate a locală diminuează bugetul pentru investiţii in condiţiile in care Municipiul 
Craiova este deficitar in ceea ce înseamnă infrastructura de anvergură (străzi, 
canalizare, etc.)? 

De ce sunt prioritare cheltuielile de personal, respectiv 20% din total cheltuieli 
aferente anului 2018, respectiv 83.304 mii lei, in raport cu toata sectiunea de dezvolare a 
Municipiului Craiova, care are alocat in bugetul pentru anul 2018 cheltuieli cu 12,5%  mai  
puţin  decât  aceste cheltuieli de personal?  

De ce s-a alocat un sfert din totalul cheltuielilor din  bugetul pentru anul 2018, 
doar pentru cheltuieli  de personal Şi cheltuieli cu asistenţă socială? 

De ce  la Cap. Cheltuieli - secţiunea  de dezvoltare, pentru Sanatate - 66.02 si 
Invatamant - 65.02, respectiv investiţii la spitalele din subordinea C.L.M. Craiova şi la 
unităţile de învăţământ preuniversitar, sunt alocate sume de 3 ori mai mici decât la 
Transporturi - 84.02, de 4 ori mai puţin decât la Locuinţe, Servicii - 70.02 şi de 2 ori mai 
puţin decât la Cultură, Recreere şi Religie - 67.02? 

Care sunt veniturile realizate, respectiv cheltuielile efectuate, pe sintetic, cele către 
Parcarea Subterană a Municipiului Craiova, Water Park-ul Municipiului Craiova şi 
Complexul Sportiv Ion Oblemenco al Municipiului Craiova? 

 
Ungureanu Adriana  
Vă felicit, domnule Primar pentru bugetul din anul anterior al Clubului Sportiv SCM 

Craiova. Doresc marirea bugetului pentru sport alocat echipei de hanbal fete si va rog o 
justificare a sumei de 2736000 euro pentru Cultura. Mentionez ca angajatii insitutiilor de 
cultura respective nu dau dovada de promptitudine si consider ca este vorba de o suma 
extrem de mare, nejustificata. Filarmonica are alocate 2477000 euro si ma declar 
nemultumita vis a vis de angajatii instituiei si numarului foarte mic al acestora. Suma este 
nefondata. Sunt de acord cu dl Trifan care solicita infiintarea unei cantine pentru saraci.  

 
Domnul Sirop Flavius  
Buna ziua. Atat eu cat si restul colegilor cosilieri se afla in sala pentru a asculta 

opiniile si sugestiile cetatenilor participanti la dezbatere, iar punctele de vedere ale 
consilierilor locali vor fi dezbatute mai detaliat cu ocazia intrunirii comisiei de spacialitate si 
a sedintei de plen ce va avea loc ulterior, in decurs de cateva zile . Am scurte remarci pe 
tema bugetului în sensul că ponderea investiției, respectiv cheltuieli de mententanta este 
din nou disproportionată, ca si in bugetul de anul trecut. La Colegiul Carol de care se 
discuta de cativa ani nu s-au facut imbunatatiri semnificative. In ciuda faptului ca au fost 
bani alocati pentru acesta institutie de invatamant, aceasta suma s-a alocat mai mult 
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pentru documente, nu pentru materiale de constructie. Mai sunt alte scapari insa doresc 
sa le discut și să fie analizate detaliat în cel mai scurt timp cu amandamente în comisii și în 
plen.   
 

Claudiu Popescu: 
Dau cuvântul domnului primar Mihail Genoiu, pentru a oferi raspunsuri la sesizarile 

si propunerile de mai sus :  
 
Domnul Primar Mihail Genoiu: 
Pentru Domnul Dorobantu 
La capitolele Cultura si Religie, sumele alocate sunt aproximativ de 3 ori mai mari 

decat in anul anterior (2017). Sumele catre insitutiile de cultura sunt alocate tocmai pentru 
a mentine cheluielile anului Centenarului si tot ce insemana manifestarile legata de 
centenar suint o salba de venimente realizate atat de Serviciul Imagine, cat si de 
institutiile de cultura. De exexplu, in anul 2018 se aloca 2.500.000 pentru Festivalul 
Shakespeare, spre deosebire de anul precedent, cand suma alocata aceluiasi festival a 
fost de 1.700.000. Pe langa acesta, exista foarte multe festivaluri, evenimente, astfel se 
justifica sumele alocate. Ziua Olteniei si Centenarul vor fi evenimente culturale deosebite 
de mare avergura, cu care ne vor remarca in intreaga tara.  

 
Pentru Domnul Trifan :  
In privinta tichetelor, este primul an cand se trece de la pachetele cu alimente la 

sume de bani. Trecerea este destul de recent instituita si va cer putină răbdare până se va 
mări și valoarea tichetelor.  

Referitor transportul in comun pentru categoria mentionată de dumneavoastră, voi 
analiza propunerea și se vor face studii în aceasta privintă. 

Referitor la Clubul Pensionarilor,am avut o discutie cu directorul Directiei 
Patrimoniu si se fac deja demersuri si se spera ca în cel mai scurt timp să se dea în 
functiune acest club.  

În ceea ce priveste Nunta de Aur, Marina, sarcina aceasta îti aparține. Este un 
eveniment important.  

Pentru Aleea Personalitatilor nu s-a primit nicio propunere, dar odata primită se va 
lua în calcul și aceasta.Delia Ciuca, te rog sa te ocupi.  

In ceea ce priveste plantarea arborilor, se va tine cont de acest aspect si se va 
evita plantarea plopilor deoarece au esenta moale.  

 
Domnul Celea : Transportul pe 2 benzi si parcarile la blocurile G2, G3, G4. I se 

adreseaza direct sefului Serviciu Administrare si Intretinere Drumuri care mentioneaza ca 
sunt aceasta zona este propusa spre a fi solutionata. Giratoriu la care face referire domnul 
Celea, va fi luat in considerare. Vocea Cartierului va fi demarata in luna aprilie.  

 
Doamna Simoiu : Niciodata nu a fost impotriva dezastrului de la Coslodui . 

Statisticile si tipurile de cancer la copii sunt clar speciale in aceasta zona. Niciodata nu ma 
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voi opune acestor demersuri. Demersurile trebuie facute punctual si in urma discutiilor cu 
Dl Sauleanu s-a luat hotararea infiintarii unei comisii atat din partea asociatiei si care 
faceți parte si dv, doamna Simoiu, ca și din parte a Primariei Municipiului Craiova. In urma 
discutiilor in cadrul aceateia, se vor obtine informatiile necesare urmarii demersurilor in 
acest sens.  

Mentionez că nu doresc să am un referendum a caror cheltuilei trebuie justificate, 
daca nu stiu exact justificarea clară a acestora. In momentul in care situatia este foarte 
clara si transparenta, cand exista o expertiza, atunci se fac demersuri necesare. 

  
Dl Calinoiu : Bugetul este clar, luat din 421.568. Intre momentul aparitiei pe site-ul 

primariei pana in prezent, au aparut cotele defalcate de la Cosiliul Judetean pentru ca a 
avut loc anterior sedinta de consiliul, s-au alocat cote defalcate care fac diferenta intre 
cele 2 .  

Referitor la strada Capsunilor, doamna Nuta, vă rog să  vă ocupați de aceasta 
speță . Vreau să mergem împreună pe teren pentru a analiza situatia la fata locului. 

Vis a vis de prijinul pentru societati exista lucruri pe care Primaria le poate face, 
intr-o anumita limita. La solicitarile societatilor, Primaria a luat masuri in functie de 
posibilitatile si instrumentelel in dotare. Am avut solicitarea domnului director de la firma 
Popeci, in urma careia s-a infiintat un sens giratoriu pentru facilitarea si fluidizarea 
traficului.  

Parteneriatul public-privat are nevoie de o garantie.   
 
Doamna Ungureanu  
Doamna Ungureanu, amintiti-vă la ce nivel se afla sportul în 2012 în Craiova, iar în 

prezent acesta se află la un nivel mult superior, datorită investițiilor și fondurilor alocate. 
De fiecare data cand s-au alocat fonduri in cest capitol, s-a cerut o situatie. In functie de 
clasamentul si locul obtinut, au fost alocate si fonduri suplimentare. Trebuie delimitat 
bugetul fiecarei echipe in parte si nu trebuie ca o echipa sa intervina in bugetul unei alte 
echipe. In cel mai scurt timp doresc sa am o discutie de tema bugetului fiecarei echipe in 
parte, pentru ca in prezent nu există ceva defalcat.  

 

Claudiu Popescu  
Vă mulțumim pentru prezență și propuneri, declar închisă dezbaterea de astăzi. Să 

aveți o zi frumoasă.  


	Numele meu este Claudiu Popescu și voi fi gazda dumneavoastră astăzi. Sunt alături de mine dl. primar Mihail Genoiu, dl. viceprimar Stelian Baragan, dl. Administrator Public Sorin Manda si d-na Lucia Stefan, Director executiv al Direcției Economico-...
	D-na Director Lucia Ștefan a prezentat alocările financiare pe fiecare capitol bugetar în parte.
	Dl Primar Mihail Genoiu

